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Protokół Nr XXIX/2017 
z sesji Rady Powiatu w Oławie 

odbytej w dniu 22 lutego 2017 r. 
w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Oławie 

 
 

Przewodniczący  Rady Powiatu Józef Hołyński o godzinie 13:00 otworzył sesję i po powitaniu 
radnych i gości  oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 19 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – listy obecności radnych oraz gości 
zaproszonych stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 
 
 

Przewodniczący  Rady Powiatu  Józef Hołyński przypomniał, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji przedstawia się  następująco: 
 

I. Informacja na temat  porządku obrad. 
II. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Powiatu w Oławie z  25 stycznia br. 

III. Informacja Komendanta Państwowej Powiatowej Straży Pożarnej w Oławie o stanie 
bezpieczeństwa pożarowego na terenie Powiatu Oławskiego w 2016 r. 

IV. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej  
Sesji. 

V. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 
1/    w sprawie zmian uchwały budżetowej Powiatu Oławskiego na rok 2017, 
2/ zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Oławskiego, 
3/  w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Miejską w Oławie dotyczącego 

założenia i prowadzenia przez Powiat Oławski Przedszkola Specjalnego  
w Oławie, 

4/  w sprawie wyłączenia Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych z Zespołu 
Szkół im. Jana Kasprowicza w Jelczu-Laskowicach oraz włączenia Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych do Centrum Kształcenia Zawodowego  
i Ustawicznego w Oławie, 

5/   w sprawie projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych 
do nowego ustroju szkolnego oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych  
i specjalnych prowadzonych przez Powiat Oławski, 

6/ w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację tych zadań w 
2017 roku, 

7/  w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa złożonego 
przez Pana Krzysztofa Ząbkowskiego – wspólnika spółki cywilnej Usługi 
Edukacyjne s.c. z siedzibą w Grodkowie, organu prowadzącego Szkoły 
Niepubliczne dla Dorosłych, 

8/    w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Oławie.  
VI.  Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do porządku obrad sesji. 

 
Z uwagi na brak uwag przewodniczący przystąpił do realizacji porządku obrad. 
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Ad II 

Przyjęcie protokołu z sesji Rady Powiatu w Oławie z 25 stycznia 2017 r. 
 

Protokół został przyjęty przez aklamację. 

 

Ad III 

Informacja Komendanta Państwowej Powiatowej Straży Pożarnej w Oławie o stanie 
bezpieczeństwa pożarowego na terenie Powiatu Oławskiego w 2016 r. 

 

Informację o stanie bezpieczeństwa pożarowego na terenie powiatu oławskiego /załącznik nr 2/ 
przedstawił zastępca Komendanta Państwowej Powiatowej Straży Pożarnej w Oławie.   

 
Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 
O udzielenie głosu poprosił radny Łukasz Kotapski, który zapytał o interwencje straży 

pożarnej w zakresie usuwania gniazd os, szerszeni itp. 

 

Zastępca Komendanta Powiatowego PSP w Oławie odpowiedział, iż straż nie podejmuje 
działań w tym zakresie jednak dysponuje danymi kontaktowymi firm specjalistycznych. 

 

Ad IV 

 Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej  
Sesji. 

 
Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń przedstawił sprawozdanie /załącznik nr 3/. 

 
Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 
O udzielenie głosu poprosiła radna Anna Leszczyńska, która na wstępie zapytała, czy prezes 

PKS S.A. w Oławie przedstawił Zarządowi Powiatu plany dotyczące zagospodarowania 
środków finansowych pochodzących ze sprzedaży działki w Strzelinie? Radna poinformowała, 
iż w odpowiedzi na interpelację w tej sprawie Zarząd użyl sformułowania, cyt.: „Zostaną podjęte 
właściwe decyzje w zakresie zagospodarowania środków finansowych pozyskanych w wyniku 
sprzedaży.” Radna poprosiła o doprecyzowanie tej odpowiedzi? Następnie radna zapytała, czy 
prezes PKS S.A. przedstawił Zarządowi Powiatu pisemny plan zagospodarowania tychże 
środków? 

W odpowiedzi radnej starosta Zdzisław Brezdeń poinformował, iż Zarząd Powiatu 

dysponuje takim opracowaniem, które może zostać udostępnione radnej do zapoznania się. 
Dalej starosta zakomunikował, iż powyższy plan obejmuje sprzedaż również innych 
nieruchomości, jednakże Zarząd Powiatu wyraził dotychczas zgodę na sprzedaż działki 
położonej w Strzelinie, która nie przynosi dochodów spółce, a stanowi dla niej pewne 
obciążenie. Środki pochodzące ze sprzedaży tej nieruchomości zostaną przeznaczone w 
większej części na pokrycie strat bilansowych. Plan przedstawiony przez prezesa spółki jest 
szerszy i wymaga dokładnego przeanalizowania. Przyjęte rozwiązanie jest doraźne, 
pozwalające spółce na zachowanie płynności finansowej. 
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Radna Anna Leszczyńska wyraziła opinię, iż bez szerszego planu na przyszłość, bez 

właściwego zarządzania, pokrywanie zadłużenia spółki środkami finansowymi pochodzącymi ze 
sprzedaży nieruchomości spółki nie przyniesie długoterminowych efektów. Radna zwróciła się z 
zapytaniem do starosty – dlaczego jest przyzwolenie, cyt.: „na taką bylejakość”? 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń w odpowiedzi radnej powiedział, iż nie ma przyzwolenia na 

bylejakość, po czym zwrócił uwagę, iż Zarząd Powiatu póki co wyraził jedynie zgodę na 
sprzedaż działki w Strzelinie. 

 

Radna Anna Leszczyńska zapytała, czy Zarząd Powiatu podejmie działania weryfikacyjne 

działalności prezesa PKS S.A.? 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń odpowiedział, iż tę kwestię rozstrzygnie absolutorium. 

 

W dalszej części o udzielenie głosu poprosił radny Przemysław Pawłowicz, który zapytał o 

stanowisko Zarządu Powiatu w sprawie apelu skierowanego do Rady Powiatu w Oławie oraz do 
Zarządu Powiatu w sprawie nieodpłatnego przekazania Gminie Strzelin prawa użytkowania 
wieczystego nieruchomości PKS S.A. w Strzelinie? Radny zapytał, czy Zarząd prowadził 
rozmowy w tym zakresie z samorządem strzelińskim? 

 

W odpowiedzi radnemu starosta wyjaśnił, iż pismo Burmistrza Miasta Strzelin będzie 
rozpatrywane na najbliższym posiedzeniu Zarządu Powiatu. Dalej starosta poinformował, iż 
rozmawiał z Burmistrzem Miasta Strzelin w przedmiotowej sprawie. Następnie starosta 
poinformował o zaplanowanym spotkaniu ze starosta strzelińskim. Podsumowując podtrzymał 
stanowisko o niewyrażeniu zgody na nieodpłatne przekazanie Gminie Strzelin prawa 
użytkowania wieczystego nieruchomości PKS S.A.  

 

Z uwagi na brak dalszych pytań, przewodniczący Rady zamknął dyskusję, a następnie ogłosił 
dziesięciominutową przerwę. 

 
Po przerwie, przewodniczący wznowił obrady, a następnie przystąpił do dalszej realizacji 
porządku obrad. 

 

Ad V 
 
 Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 
 

1/  w sprawie zmian uchwały budżetowej Powiatu Oławskiego za rok 2017, 

 
Starosta Zdzisław Brezdeń odczytał treść projektu uchwały wraz z  uzasadnieniem.  

 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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Rada Powiatu w obecności 16 radnych większością głosów podjęła Uchwałę XXIX/147/2017 
/załącznik nr 4/, w sprawie zmian uchwały budżetowej Powiatu Oławskiego za rok 2017, przy 12 
głosach „za” i 4 głosach „wstrzymujących się”. Głosów przeciw nie było. 

 
 

2/ zmieniająca uchwalę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu     Oławskiego, 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń odczytał treść projektu uchwały wraz z  uzasadnieniem.  

 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych większością głosów podjęła Uchwałę XXIX/148/2017 
/załącznik nr 5/ zmieniająca uchwalę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 
Oławskiego, przy 12 głosach „za” i 4 głosach „wstrzymujących się”. Głosów „przeciw” nie było. 

 
 

3/ w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Miejską w Oławie dotyczącego 
założenia i prowadzenia przez Powiat Oławski Przedszkola Specjalnego  
w Oławie, 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń omówił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Z uwagi na brak pytań, przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję, a następnie poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XXIX/149/2017 /załącznik nr 
6/, w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Miejską w Oławie dotyczącego założenia i 
prowadzenia przez Powiat Oławski Przedszkola Specjalnego w Oławie.  

 

4/ w sprawie wyłączenia Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych z Zespołu Szkół 
im. Jana Kasprowicza w Jelczu-Laskowicach oraz włączenia Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych do Centrum Kształcenia Zawodowego i 
Ustawicznego w Oławie 

 
Wicestarosta Bożena Worek odczytała treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 

O udzielenie głosu poprosił radny Przemysław Pawłowicz, który wyraził swoje wątpliwości w 

kwestii podstawy prawnej przedmiotowego projektu uchwały. W opinii radnego podstawa 
powinna zawierać również art. 59 ustawy o systemie oświaty. Radny był zdania, iż zastosowana 
ścieżka prawna w przypadku omawianej uchwały jest niewłaściwa, ponieważ prawo nie 
dopuszcza przenoszenia szkoły z jednej miejscowości do drugiej. Radny proponował, aby 
podstawę prawną uzupełnić o art. 59 § 3 ustawy o systemie oświaty. 

Radca Prawny Andrzej Woźniak zwrócił uwagę na zapis art. 62 ust. 5, który stanowi, iż 

organ stanowiący zespołu szkół lub placówek może wyłączyć z zespołu niektóre szkoły lub 
placówki, włączyć do zespołu inne szkoły lub placówki, a także może rozwiązać zespół. W 
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przypadku wyłączenia szkól lub placówek z zespołu oraz rozwiązania zespołu nie stosuje się 
przepisów art. 58 i 59.  
 
Radny Przemysław Pawłowicz podtrzymał swoje stanowisko, zwracając jednocześnie uwagę, iż 
w przypadku przeniesienia szkoły do innej miejscowości niezbędna jest opinia kuratora oświaty. 
 
 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały 
wraz z autopoprawką. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych większością głosów podjęła Uchwałę XXIX/150/2017 
/załącznik nr 7/, w sprawie wyłączenia Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych z Zespołu Szkół im. 
Jana Kasprowicza w Jelczu-Laskowicach oraz włączenia Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych 
do Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Oławie, przy 12 głosach „za” i 4 głosach 
„wstrzymujących się”. Głosów „przeciw” nie było. 

 
 

5/ w sprawie projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych 
do nowego ustroju szkolnego oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych  
i specjalnych prowadzonych przez Powiat Oławski, 

 
Wicestarosta Bożena Worek odczytała treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 

O udzielenie głosu poprosił radny Przemysław Pawłowicz, który wyraził swoje wątpliwości 

co do proponowanego projektu uchwały. Radny powiedział, iż Zarząd Powiatu nie dopełnił 
obowiązku wynikającego z art. 213 ust. 5 ustawy Przepisy wprowadzające – Prawo oświatowe, 
w zakresie zorganizowania bazy edukacyjnej. Radny zwrócił uwagę na niewystarczającą liczbę 
miejsc w szkołach ponadgimnazjalnych, wynikającą z podwójnych roczników tj. absolwentów 
szkól podstawowych i gimnazjów. Ponadto zdaniem radnego w projekcie uchwale powinno 
zostać uwzględnione również Publiczne Gimnazjum Nr 1 w Jelczu-Laskowicach. 
Podsumowując radny poprosił o informację w tym zakresie. 
 

Wicestarosta Bożena Worek w odpowiedzi radnemu wyjaśniła, iż trwają analizy i 

przygotowania dotyczące podwójnego naboru w latach 2019/2020. Przedmiotowy projekt 
uchwały nie obejmuje informacji na temat organizacji bazy oświatowej, ponieważ jest to 
odrębna sprawa. Dalej wicestarosta wyjaśniła, iż uchwałę o sieci obejmującą Publiczne 
Gimnazjum Nr 1 w Jelczu-Laskowicach podejmuje Rada Miejska w Jelczu-Laskowicach. 
 

Radny Przemysław Pawłowicz podtrzymał swoje stanowisko w kwestii konieczności 

przedstawienia informacji na temat organizacji bazy lokalowej. 
 

Starosta Zdzisław Brezdeń na wstępie zaznaczył, iż na rozwiązanie tego problemu Zarząd 

Powiatu ma dwa lata, któremu dodatkowo sprzyja niż demograficzny. Dalej starosta 
wypowiedział się na temat konieczności zorganizowania zajęć lekcyjnych na dwie zmiany, 
jednak problem ten dotyczył będzie szkół w całej Polsce. Starosta zgodził się, iż zajdzie 
potrzeba zorganizowania dodatkowych pomieszczeń na cele edukacyjne, wskazując przy tym 
na możliwość przeznaczenia na ten cel budynku tzw. „Tajwanu”. Dalej starosta zaznaczył, iż 
problem związany z podwójnym naborem będzie przejściowy i będzie dotyczył tylko pewnego 
okresu. Na zakończenie starosta podkreślił, iż przedmiotowa uchwała ma charakter intencyjny. 
Z uwagi na brak dalszych pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
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Rada Powiatu w obecności 16 radnych większością głosów podjęła Uchwałę XXIX/151/2017 
/załącznik nr 8/ w sprawie projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do 
nowego ustroju szkolnego oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych 
prowadzonych przez Powiat Oławski, przy 12 glosach „za”, 1 głosie „przeciw” i 3 głosach 
„wstrzymujących się”. 

 
6/  w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację tych zadań 
w 2017 roku. 

 
Wicestarosta Bożena Worek odczytała treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 

Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XXIX/152/2017 /załącznik nr 
9/, w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację tych zadań w 2017 roku. 

 
7/  w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa złożonego przez 

Pana Krzysztofa Ząbkowskiego – wspólnika spółki cywilnej Usługi Edukacyjne 
s.c. z siedzibą w Grodkowie, organu prowadzącego Szkoły Niepubliczne dla 
Dorosłych. 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Hołyński odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 
 
Z uwagi na brak dalszych pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych większością głosów podjęła Uchwałę XXIX/153/2017 
/załącznik nr 10/ w sprawie projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do 
nowego ustroju szkolnego oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych 
prowadzonych przez Powiat Oławski, przy 14 glosach „za” i 2 głosach „wstrzymujących się”. Głosów 
„przeciw” nie było. 

 

8/ w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Oławie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Hołyński odczytał treść projektu uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 
 
Z uwagi na brak dalszych pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę XXIX/154/2017 /załącznik nr 
11/ w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Oławie. 

 

 
Ad VI 
 

                         Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
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Radna Anna Leszczyńska poinformowała o akcji organizowanej w ramach Dnia Dawcy 

Szpiku, dedykowanej 6-letniemu Bartkowi Domańskiemu, mieszkańcowi Gminy Domaniów, 
chorującemu na ostrą białaczkę szpikową. 

 

Z uwagi na wyczerpanie zagadnień przewidzianych w porządku obrad przewodniczący Rady 
Powiatu podziękował członkom Rady za udział w obradach i o godz. 16.10  zamknął 
posiedzenie Sesji.   
 

Na tym protokół zakończono. 
 
                                                                                                       Przewodniczący Rady Powiatu 
 
                                                                                                                 /-/Józef Hołyński 
Protokołowała: 
Magdalena Kiwak              


